
PROTOKÓŁ  Nr  XXII/2012 
z obrad sesji Rady Miejskiej 

odbytych w dniu  25 września 2012r. 
 

Ad. 1.  Otwarcia  obrad  XXII  sesji Rady Miejskiej w Chodczu  dokonała 
Przewodnicząca – Danuta Warszawska  o godz. 10,oo, witając   radnych uczestniczących w 
obradach sesji  oraz Burmistrz  Chodcza - Kazimierza Sawińskiego,  Sekretarza MiG – 
Benedykta Nowakowskiego,  Skarbnika Miasta i Gminy Chodecz - Danutę Nowakowską, 
Pierwszego Zastępcę  Komendanta Miejskiego  Policji we Włocławku Pana  Arkadiusza 
Majewskiego , Radna Powiatu Włocławskiego i Przewodniczącą  Samorządu Mieszkańców 
Miasta Chodcza , Kierownika Posterunku Policji w Chodczu Pana Grzegorza Safianowskiego a 
także  sołtysów, kierowników jednostek budżetowych, dyrektorów szkół oraz  pozostałe 
osoby obecne na sali.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła  iż  w obradach  sesji  uczestniczy 14 radnych na stan 15 
radnych,  wobec  powyższego  obrady dzisiejszej sesji  są prawomocne do podejmowania 
uchwał . W obradach  dzisiejszej sesji nie uczestniczy Pan Jerzy Szałański – usprawiedliwiony. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  przeszła do następnego punktu porządku obrad - 
przedstawiła proponowany porządek obrad sesji jak niżej . 
Proponowany  porządek  obrad: 

 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 

2. Informacja  z działalności Policji  z terenu Miasta i Gminy Chodecz za okres  2011-2012 
roku. 
- przedłożenie informacji  przez Komendanta Posterunku Policji w Chodczu – p. Grzegorz 
Safianowski, 
- udzielenie informacji  przez Komendanta Miejskiego Policji  we Włocławku w sprawie 
zamiaru likwidacji Posterunku  Policji w Chodczu, 
- dyskusja, 

3.   Uchwała  w sprawie   wyrażenia stanowiska wobec zamiaru likwidacji  Posterunku Policji 
w Chodczu . 

       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Burmistrz Chodcza, 
       -  opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       - dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
4.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

5.   Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
           wniosków z posiedzeń Komisji, 
       -  dyskusja, 
6.  Uchwała w sprawie okręgów wyborczych.  
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie -  P. Sekretarz, 



       -  opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,       
7.  Uchwała w sprawie  przyjęcia Programu Usuwania Azbestu i Wyrobów   Zawierających    
     Azbest dla Miasta i Gminy Chodecz na lata 2012 - 2032 . 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Nowakowski Eugeniusz, 
       -  opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,  
8.   Uchwała w sprawie ustalenia dla dróg gminnych wysokości stawek opłat za zajęcie 1m2  
      pasa drogowego w Mieście i Gminie Chodecz. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Nowakowski Eugeniusz,  
      -  opinia Komisji  Rolnej i Infrastruktury Technicznej, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,    
 9. Uchwała w sprawie  stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Przewodnicząca Rady –   
          odczytanie pism od Wojewody, 
       -  opinia Komisji  Rewizyjnej, 
       -  udzielenie wyjaśnień przez radnego P. Jerzego Szałańskiego, 
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały,  
10. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Przewodnicząca Rady,  
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej. 
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P. Przewodnicząca Rady,  
       -  dyskusja, 
       -  podjęcie uchwały, 
12.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
13.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
14.  Zakończenie obrad sesji. 
 
Po  przedłożeniu  porządku obrad sesji Przewodnicząca Rady Miejskiej   
zapytała się, czy są inne propozycje co do przedstawionego porządku obrad. Innych 
propozycji nie było. Wobec powyższego poddała pod głosowanie przedstawiony porządek. 
Za przyjęciem porządku głosowało 14 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących nie 
było. Porządek obrad XXII sesji został przyjęty  14 głosami za.  
Przewodnicząca Rady przekazała iż protokół z  obrad poprzedniej sesji  został  sporządzony,  
był wyłożony do wglądu,  każdy zainteresowany  miał możliwość zapoznania się z protokołem 
w Biurze Rady. Protokół   został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu  
Nr XXI  głosowało - 14 radnych,   przeciwny -  0,  wstrzymujących -0 . Protokół  z poprzedniej  
sesji  został przyjęty  14 głosami za.  
Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  przeszła do pkt. 2 porządku obrad. 
 



2.  Informacja  z działalności Policji  z terenu Miasta i Gminy Chodecz za okres  2011-2012 
roku. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła o przedłożenie  informacji   Kierownika  Posterunku 
Policji w Chodczu – p. Grzegorza  Safianowskiego. 
Kierownik  Posterunku Policji w Chodczu Pan Grzegorz Safianowski powiedział, iż pracę w 
Chodczu rozpoczął w dniu 21 września  2011r. Posterunek przejął po obecnym Kierowniku 
Posterunku P. Józefie Wojciechowskim. Od tamtej pory sytuacja stanu bezpieczeństwa, to 
sytuacja diametralnie się nie zmieniła. Pracuje obecnie osiem osób, tj. Kierownik i  siedmiu 
policjantów. Obsada policjantów jest młoda,  daje się wspólnie nieźle radę. Za  największy 
sukces w tym okresie uważa że  w znaczący sposób spadły  dynamiki przestępstw. W 
analogicznym  okresie w zeszłym roku prowadzonych było  ponad 121 dochodzeń w zakresie 
kradzieży, włamań, uszkodzeń mienia itp. W chwili obecnej spraw tego typu jest mniej bo 
91.tj. ponad 20 spraw mniej. Prowadzonych jest 33 sprawy w zakresie czynności 
sprawdzających. Wykrywalność  przestępstw tych pospolitych pozostała na poziomie sprzed 
roku tj. 70% przestępstw. W sezonie letnim policja musi się borykać z rozzuchwaloną 
młodzieżą. W okresie letnim Chodecz i okolice zamieniają się w średnie miasto powiatowe 
pod względem ludności która jest przyjezdna. Na terenie Gminy Chodecz jest kilka tysięcy 
działek i wówczas można sobie policzyć jakiego rzędu są liczby jeśli chodzi o ludność. 
Policjanci pracują również w Zespole Interdyscyplinarnym. Jest to nowy twór, który zajmuje 
się pomocą  w rodzinach gdzie występuje  przemoc. Pomoc ta musi być skuteczna . Policjanci 
załatwiają  mnóstwo interwencji  za ten okres przeprowadzono 150, sprawców przemocy 
trzeba izolować jeżeli takie występują.  Interwencje z reguły  występują po północy, mamy 
współpracę z jednostka w Lubieniu. Wówczas jest zabezpieczenie całodobowe. Pracują 
policjanci w soboty i niedziele. Ponadto policjanci w Chodczu zabezpieczają imprezy 
plenerowe. Tj. Kupała, dożynki, manewry, mecze . Jeżeli społeczeństwo nie widzi policji to 
staje się rozzuchwalona , więc obecność policjantów jest potrzebna i występuje  
oddziaływanie prewencyjne policji też musi być i odnosi skutek. Prowadzone są działania 
prewencyjne w szkołach, jak mają poruszać się  dzieci  po drogach. Odbywają się pogadanki, 
oraz pomagamy czynnie jeżeli zachodzi taka potrzeba. Współpraca z samorządem gminnym 
układa się bardzo dobrze , wspiera nas poprzez zakup oleju opałowego, otrzymuje policja 
miejscowa pomoc rzeczową chociażby zakup paliwa do samochodów, dostęp do Internetu, 
zakupiono niszczarkę, komputery, pomoc ta jest znacząca. W takich małych Komisariatach 
policja w takich małomiejskich komisariatach jest od wszystkiego, doradzają , pomagają w 
różnych sytuacjach, w znaczący sposób ograniczyliśmy przestępczość. Tj. spadek blisko 15% 
to jest najważniejsze dla mieszkańców i ich poczucie bezpieczeństwa. Najważniejsze jest to 
aby tych przestępstw i czynów które godzą w nasze  mienie i nas było jak najmniej 
powiedział. Pokrótce przedstawił cały pogląd na miejscową policję.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła Pierwszego Zastępcę Komendanta Powiatowej 
Policji we Włocławku  Pana Arkadiusza Majewskiego o przedłożenie informacji  w sprawie – 
dlaczego  ma zostać  zlikwidowany   Posterunek Policji w Chodczu.  
 
Komendant Powiatowej Policji we Włocławku Pan Arkadiusz Majewski  powitał wszystkich 
obecnych na sali konferencyjnej. Powiedział iż w pierwszej kwestii chciałby się trochę 
wytłumaczyć ze sprawy nieobecności na spotkaniu z Samorządem Mieszkańców Miasta 
Chodcza, ponieważ w mediach było napisane , że miałem zaproszenie lecz nie przyjechałem. 
Rozmawiałem z Panią organizatorką tego spotkania  Panią Fijałkowską. Komendant takiego 



zaproszenia nie otrzymał i nie uczestniczył w powyższym spotkaniu. W ten dzień pracował po 
południu i mógłby przyjechać , lecz nie wiedział o takim spotkaniu. W tej kwestii 
usprawiedliwił się . Na dzisiejszą sesję otrzymał komendant zaproszenie i uczestniczył.  
W kwestii  merytorycznej wypowiedział się , a mianowicie, jest trochę w niezręcznej sytuacji 
ponieważ informację przekazuje sam o wprowadzeniu reorganizacji której nie był autorem . 
Komendant Przybysz  rozpoczął tę reorganizację ze swymi poprzednikami. Pierwszą sugestią 
naszego kierownictwa było pozostawienie siedmiu posterunków na terenie powiatu 
włocławskiego. Jednakże sytuacja ogólnokrajowa jest ciężka  więc Komendant Główny z 
Ministrem stwierdzili ,że jest potrzebna reorganizacja posterunków z uwagi na to, że małe 
posterunki są niewydolne. Po części  można się z tym zgodzić powiedział Komendant. 
Ponieważ nie ma możliwości wystawienia całodobowych służb na terenie gminy celem 
obsługi społeczeństwa. Dlatego są służby łączone. Jest wspieranie  policjantami z Włocławka. 
Przy zbyt małej obsadzie  jeżeli wystąpią nieprzewidziane sytuacje chorobowe  bądź dłuższe 
zwolnienie trudno jest zabezpieczyć teren w sześciu policjantów. Potrzeba jest policjanta od 
rana np. pogadanka w szkole , jest potrzebna służba po południu jak mieszkańcy przyjeżdżają 
i chcą się spotkać z policjantem w różnych sprawach  i w nocy jeżeli  co niektórym puszczają 
hamulce od alkoholu i trzeba się nimi zająć.  Dlatego też Komendant Główny polecił 
spowodowanie weryfikacji danych  zasobów ludzkich i struktur i doprowadzić do 
reorganizacji posterunków po to aby były wydolne. Aby posterunki były wydolne tak jak w 
naszym powiecie, to z trzech gmin trzeba zrobić jeden posterunek. I taka koncepcja była 
przekazana , różne koncepcje były przekazywane do Komendy Wojewódzkiej . My znając 
charakterystykę naszego powiatu wiemy, że stworzenie trzech na terenie powiatu może być  
trochę za mało. Jednakże jak to będzie, nie wiadomo. Wszystko co nowe  stwarza jakiś 
niepokój i to jest normalne .Nie do końca jest się przekonanym. Ta reorganizacja przebiega i 
do chwili  obecnej z Komendy Wojewódzkiej nie mam sygnałów  i informacji  która  nasza 
propozycja zostanie zatwierdzona i jak  będzie wyglądała struktura naszych posterunków na 
terenie naszych powiatów . Z tego co słychać to sprawa się  wyjaśni w najbliższych dniach. 
Odbyło się spotkanie w Bydgoszczy u Komendanta Wojewódzkiego, z tego co wiadomo nikt z 
terenu Gminy Chodecz nie był, więc nie będę relacjonował co tam było. Społeczeństwo , więc 
wie jak przebiegają rozmowy. Czarnej wizji nie chcę przedstawiać. Za przykład chcę dać gminy 
gdzie posterunki zostały zlikwidowane  tj. Boniewo, Baruchowo, Lubanie. Można 
porozmawiać z samorządowcami z tamtych rejonów. Czy im tam brakuje policji - nie , czy 
widzą więcej policji – tak.  Nawet Pan Piernikowski wypowiadał się w mediach i bardzo 
pochlebnie wypowiadał się na temat policji i jej działania na terenie gminy. Chodecz to 
miejscowość turystyczna, ale to nie trwa cały rok, jeżeli będzie potrzeba pomocy czy 
interwencji to przyjedzie wsparcie  z Włocławka na uspokojenie towarzystwa. Nie należy 
patrzeć na finanse i utrzymanie tych posterunków.  Głównym celem reorganizacji i naciskiem 
władz wyższych  jest to , że małe posterunki są niewydolne.  I chyba Państwo w tym 
momencie się zgadzają  powiedział Komendant. Można się nie zgadzać, z tym że akurat 
posterunek w Chodczu ma ulec likwidacji, takie prawo jest mieszkańców. Na tylu spotkaniach 
na których był Komendant to żadna Gmina się nie zgadza. Tylko jakie  argumenty za tym 
przemawiają. Tylko sam budynek który tam stoi daje poczucie  bezpieczeństwa mieszkańcom. 
Nie dopuszczone będzie do tego aby policjanci byli zwolnieni. Ci wszyscy którzy obecnie 
pracują nadal będą zatrudnieni. Każdy policjant jest na wagę złota, występują braki kadrowe, 
ale to jest wewnętrzna sprawa do załatwienia. Sam budynek tu w Chodczu nie daje poczucia 
bezpieczeństwa. A ten dzielnicowy co jest na danym terenie to nadal pozostanie na terenie , 
tylko siedziba będzie zmieniona. Na tyle byłaby wypowiedź Komendanta Powiatowego 



Policji. 
 
Pani Jadwiga Fijałkowska Radna Powiatowa i Przewodnicząca Samorządu Mieszkańców 
Miasta Chodcza, powiedziała na początku uzupełniła wypowiedź Komendanta Policji, 
ponieważ na początku powiedział to co powiedział i to przyjęliśmy.  Pani Fijałkowska 
rozbudowała wypowiedź co do zebrania. Otóż na to zebranie zostali zaproszeni mieszkańcy 
miasteczka , Przewodnicząca nie prosiła Pana Komendanta , natomiast padło zdanie ze strony 
Pana Starosty który mówił ,że rozmawiał z Komendantem odnośnie zebrania w Chodczu i 
padło zdanie takie, że jeżeli nie będzie mógł przyjechać Komendant to przyjedzie jakiś 
Naczelnik.  Natomiast powstało niedoinformowanie między Panami  w sprawie spotkań. 
Starosta mówiąc o spotkaniu miał na myśli zebranie Samorządu a Pan Komendant miał na 
myśli sesję Rady. A powstało to wielkie nieporozumienie. Media będąc obserwatorami tej 
rzeczywistości powołały się na  opinię Pana Starosty i stąd powstała taka sytuacja. Uważa 
Pani Fijałkowska, że Komendant nie czuje się urażony tym faktem. Ponadto Pani Fijałkowska 
wskazała, że organizując to spotkanie ze społeczeństwem, to należy się zastanowić  czy my 
jako społeczeństwo i tutejsza władza chcemy , aby ten posterunek został w Chodczu. Więc 
uważała  Pani przewodnicząca,  że obecność Pana Komendanta nie była nam potrzebna. Było 
potrzebna obecność mieszkańców, aby  można uzgodnić strategię działania, czy to w postaci 
podpisów których mamy kilka tysięcy, bądź inne formy protestu.  Druga  spraw powiedziała 
Pani Przewodnicząca to jest to, że  małe posterunki są niewydolne. Ten  posterunek był 
wydolny i jest wydolny, ponieważ nie ma takiej potrzeby aby opierać się na pracy Powiatu. 
Miejscowy Posterunek robi w środowisku bardzo dużo. A dokładnie dlaczego ta reorganizacja 
ma być , to nie usłyszano wyczerpujących argumentów. Mówi się  o niewydolności, mówi się 
o tym, że jeżeli będą trzy gminy i jedna  obsada to policjanci dadzą radę. Przewodnicząca 
uważa, jednak że nie dadzą rady. Bo jeżeli są trzy Gminy i 18 policjantów to jak by nie liczyć, 
średnia nadal wychodzi sześć osób na gminę. Przy czym  widnieje takie niebezpieczeństwo, że 
może brakować środków lokomocji na przemieszczanie  się w szybkim tempie i zachowanie 
właściwych środków ostrożności. Poza tym zachwycamy się innymi reorganizacjami , jeżeli nie 
mają inne gminy tych problemów co Chodecz.  Powiat Włocławski jest największym 
powiatem w skali kraju i specyfika jest nieco inna. Przeważają odległości i to powinno być 
wzięte pod uwagę.  Dlaczego ma  nie zostać pięć czy sześć posterunków, tylko że taka 
propozycja była. Tego społeczeństwo nie rozumie i nadal nie może zrozumieć. Wiemy jak 
działa Powiat przyjeżdża  i ma problemy na naszym terenie. Nie  trzeba opowiadać takich 
rzeczy że przez likwidację posterunku w Chodczu zwiększy się bezpieczeństwo mieszkańców. 
A obiekty raz zlikwidowane nie będą współpracowały. Mamy przykład gmin ościennych gdzie 
zostały zlikwidowane posterunki , tam  nie żyje się tym ludziom lepiej i bezpieczniej, 
narzekają ludzie, nie może tak być, należy pracować i współpracować w tym zagadnieniu. 
Jako Komendantowi Powiatowemu powinno zależeć aby w Powiecie Włocławskim jak 
najwięcej tych posterunków pozostało. Przewodnicząca uważa, że te argumenty przytoczone 
przez Komendanta nie przekonują tu mieszkańców i wszystkich zebranych na sesji. 
 
Pani Joanna Lewandowska Media , powiedziała, iż Pani Fijałkowska trochę  wyręczyła  mnie w 
sprostowaniu, osobiście słyszała, że nikogo nie ma z Komendy Powiatowej i jest przykro w tej 
kwestii, a media  absolutnie nie chciały tego faktu wyolbrzymiać.  
 
Radny Szałański Jerzy powiedział iż  po co szukać innym pomieszczeń dla policji bądź innego 
wyposażenia. Uważam, że wystarczy dołożyć jeszcze jednego policjanta i sprawa będzie 



załatwiona. Samorząd gminny dawał na samochody pieniądz, na paliwo, wyposażał w różny 
potrzebny sprzęt, to aż przykro wymieniać  ilu spraw podjął się samorząd gminny wobec 
miejscowej policji. Jak można teraz to likwidować powiedział. To jest władza bliżej obywatela, 
jak to się ma do tego powiedzenia. Są miejscowi policjanci i znają tu miejscowych ludzi.  Za to 
wszystko jest odpowiedzialny nasz ustrój, mamy takie koślawe prawo i ustrój. Od samej góry 
władza ustawodawcza to robi. Nie liczy się ze społeczeństwem na dole . Powinno się przyjrzeć 
i zobaczyć jak o wygląda oddolnie. Jedna osoba powinna być dołożona i po dwóch 
policjantów jest na dyżur. To jest tak podobnie jak była reorganizacja powiatów. 
 
Radna Wilińska Grażyna powiedziała, iż nie padły tu żadne argumenty, które dotyczą 
likwidacji posterunku policji.  Jest dyrektorem szkoły w Chodczu do której uczęszcza około 
200 chłopców w wieku ponadgimnazjalnym. Nie wyobraża sobie prowadzenie placówki bez 
udziału policji, która zapewnia bezpieczeństwo młodym ludziom. Co w ogóle przyświeca tej 
reorganizacji  zapytała się. Jak policja będzie jechała drogą śmierci bo tak mieszkańcy ja 
nazywają , jeżeli będzie jakaś akcja i trzeba będzie jechać bardzo szybko. Jak sobie Państwo 
wyobrażacie młodzież w szkołach bez nadzoru policji. Czy wskazują oszczędności 
zwierzchnicy, że trzeba wprowadzić, co rozumie się pod pojęciem niewydolny posterunek 
policji, jakie argumenty tu grają. Czy inne posterunki są bardziej wydolne, jeśli chodzi o 
absencje , to ludzie i policjanci też chorują, też mają prawo zachorować, kiedy zadzwonimy 
zawsze są na porządku dziennym. Są przy nas, my się czujemy bezpiecznie. Wieczorem na 
terenie Gminy jest wyłączane światło, ludzie boja się wychodzić na swoje podwórko. A jeżeli 
jest policja na miejscu, ludzie czują się bezpieczni, że jest przy nas, nigdy nas nie opuściła, nie 
zawiodła. Na co władze odgórne chcą skazać tu ludzi na dole, pozbawić nas wszystkiego. To 
jest naprawdę nie tak w stosunku do nas powiedziała Pani Wiceprzewodnicząca Rady  
P. Grażyna Wilińska. Trzeba rozmawiać z ludźmi na dole, oni wówczas nam powiedzą jak 
naprawdę jest. Poprosiła o jeszcze jedno przemyślenie. Połączenie tych dwóch posterunków 
Chodecz-Choceń i jazda drogą śmierci to jest wielka nieodpowiedzialność. 
 
Komendant Arkadiusz Majewski powiedział, iż tą drogą jeździ przeszło 40 lat i zna drogę 
dobrze i może jechać z zamkniętymi oczami. Nie robi wytyków co do tutejszych policjantów. 
Uważa, że dobrze pracują, jest bardzo młoda ekipa, starają się pracować jak najlepiej i tak ich 
postrzegamy. Głównym celem reorganizacji było to jak powiedział Komendant Główny, że 
małe posterunki są niewydolne. Niewydolne tj. że nie są w stanie całodobowo zapewnić 
dyżur  dla mieszkańców. Posterunki  połączone będą z ekipą 15 osobową. Do końca nie wie 
Komendant ile tych posterunków zostanie. Ale struktury mają być takie, że Posterunki mają 
liczyć w granicach 20 osób. 
Pani Fijałkowska Jadwiga radna powiatowa wskazała, że nasz Chodecz nie należy do małego 
posterunku. W powiecie grudziądzkim nie likwiduje się jeszcze mniejszych posterunków. 
Małe posterunki to 5-6 osób. W Chodczu już wcześniej odbyła się reorganizacją. Dyżury 
policjantów są łączone. Należy się zainteresować posterunkami zupełnie małymi, gdzie ciężko 
się pracuje. Gdzie nie ma ludzi do pracy, bo jeżeli policjant nabywa prawa emerytalne to nie 
będzie dojeżdżał do pracy 30 km. Należy dać pracę ludziom młodym, bo jest bezrobocie i 
ciężka sytuacja. Jak młodzi się starają o pracę w policji to nie są przyjmowani do pracy. Nie 
mamy pretensji do Komendanta, powiedziała radna tylko prosimy o przekaz do góry niech 
słyszą i wiedzą co na dołach ludzie mówią. Należy przedstawić problemy i argumenty. Mamy 
za złe, powiedziała, iż władza wyższa nie widzi możliwości zatrudniania nowych i młodych 
ludzi. 



Sołtys Jóźwiak Zdzisław powiedział, iż Komendant wstawia mieszkańcom Gminy „bajer” 
niesamowity. Sam na własnej skórze doświadczył jak trudno spotkać policjanta gdzie nie ma 
posterunku policji w Gminie. W ościennych gminach Gminy Chodecz nie ma posterunków, są 
zlikwidowane i trudno uświadczyć policjanta jeżeli zaistnieje sytuacja bardzo potrzebna. 
Wyznaczone posterunki funkcjonują tylko w godzinach od 8-16. Po tych godzinach trudno o 
policjanta. Jeżeli będzie tylko jeden posterunek na teren Chodcza i Chocenia to jest „kary 
godne”, żeby w Chodczu nie było Policji , daje się pole do popisu złodziejom i chuliganom. 
 
Radny Powietrzyński Kazimierz  powiedział, iż to wszystko co mówili przedmówcy to jest 
prawda, to co mówił Komendant Posterunku w Chodczu, że najgorzej to są te dwa trzy 
miesiące w roku w okresie letnim, kiedy liczba mieszkańców zwiększa się  średnio 
pięciokrotnie. Zjeżdżają się młodzi ludzie  z Łodzi, Włocławka, Warszawy, Kutna Gostynina itd. 
na działki letniskowe. Nasze miasteczko w okresie lata powiększa się o liczbę mieszkańców i 
też panuje niejednokrotnie chaos w dni targowe i  weekendy. Radny zapytał się czy 
Komendant wyobraża sobie przyjazd na działki nowego policjanta który nie zna specyfiki 
tutejszego terenu, rozkładu działek. Co będzie kiedy będzie włamanie, bądź wypadek na 
działkach. Jak młodzi znajdą poszkodowanych. Przekazał iż prowadzi działalność gospodarczą  
na terenie Gminy  Chodecz , a policji obowiązkiem jest zapewnienie bezpieczeństwa i 
porządku  wokół zakładu, sklepu . Stwierdził iż trudno jest się dodzwonić do Policji kiedy 
zachodzi natychmiastowa potrzeba a jeszcze trzeba czekać na przyjazd zbyt długo. Wskazał iż 
miał osobiście taki przypadek. Jak będzie jechał patrol z Włocławka tą „drogą śmierci” jeżeli 
jest ona tak niebezpieczna. W jaki sposób zapewni Pan bezpieczeństwo tu u nas na działkach 
nawet z posterunku w Choceniu. Jeżeli powstanie kolizja  w okolicach Lubienia Kuj. To w 
jakim czasie  dotrze ta policja, tu nie ma dróg aby jechać szybkością w okolicach 100km/h. Ile 
czasu będzie trwało. Powiedział iż słuchał Pani Kopaczewskiej, która powiedział iż to co się 
dzieje w naszym powiecie  to  wymysł Pana Komendanta Majewskiego i Pana Kolegi. Żadnych 
argumentów Komendant nie przedstawił które by przemawiały za likwidacją posterunku. 
Mówił Pan o wariancie trzech posterunków, my mieszkańcy Gminy dajemy na 
funkcjonowanie Posterunku, jeżeli będzie zlikwidowany to w pierwszym miesiącu będzie 
policja jeździła ,ale kiedy będzie brak paliwa to będzie różnie. To jest bardzo niewłaściwe, 
szkoda naszych pieniędzy na paliwo. 
Radna Kwiatkowska powiedziała iż zgadza się z przedmówcami i jest nieprawda, że gdzie 
zostały zlikwidowane posterunki to jest tak bezpiecznie. Nie widziałam w Gminie Boniewo 
policjanta a jeździ raz w tygodniu. Druga sprawa to jest wzrost liczby psów, w ten sposób 
mieszkańcy zabezpieczają sobie bezpieczeństwo, pies będzie jakąś forma obrony, nie 
widziałam radiowozu na tym terenie. 
 
Były Komendant Posterunku Policji w Chodczu Józef Wojciechowski powiedział iż przeżył 
różne zakręty w Policji. Na zebraniu samorządu mieszkańców powiedział o iluś lat 
przestępstw w Chodczu była więcej jak w Choceniu. Dziwi się że Kierownictwo Policji 
Powiatowej wytypowało do likwidacji posterunek w Chodczu . Nie zgadza się z tym ,że  baza 
lokalowa w Choceniu jest większa, może  gabarytowo, ale wewnątrz to jednak nie. W tym 
budynku jest garaż i kotłownia. W Choceniu jest budynek komunalny, są również zamieszkują 
ludzie. Nie zgadza się z bazą lokalową, jedynie  parking jest większy, komendant Majewski zna 
nasz teren bo był obwieziony po działkach letniskowych , domków letniskowych jest około 4 
tys. są w okresie lata plaże nad jeziorami. Czas przyjazdu jest ściśle określony do zdarzenia. 
Osoba poszkodowana musi się znaleźć na komisariacie , musi być jej dojazd. Policja na 



społeczeństwo oddziaływuje prewencyjnie. Uważa, że lepiej pozostawić  posterunek w 
Chodczu, ponieważ będzie większa  mobilność policji. Na pozostawienie posterunku w 
Choceniu może ma wpływ to, że Starosta jest z Gminy Choceń jak i  kierownictwo wywodzi 
się z Chocenia. Ponadto wskazał aby zastanowić się nad wprowadzeniem Rewiru 
Dzielnicowych, czy może takie zadanie przejść. 
 
Burmistrz Chodcza wskazał iż tak wiele ze strony samorządu zostało zrobione dla miejscowej 
policji, zakupione samochody, wyposażenie, zakup paliwa itd. I to wszystko na nic. Pragnie 
Burmistrz aby się to wszystko udało i Policja pozostała w Chodczu. 
 
  
        Ad. 3.   Uchwała  w sprawie   wyrażenia stanowiska wobec zamiaru likwidacji  

Posterunku Policji w Chodczu . 
 
Przewodnicząca Rady zakończyła dyskusję nad powyższą sprawą i poprosiła o opinię Komisji 
Obywatelskiej i Ochrony Środowiska. 
Przewodniczący Jerzy Stempczyński przekazał i jest jak najbardziej pozytywna  co do 
sprzeciwu likwidacji Posterunku Policji w Chodczu. 
Dyskusja już się odbyła nad powyższą sprawą . 
Wiceprzewodnicząca Rady Pani Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w sprawie  

wyrażenia stanowiska wobec zamiaru likwidacji  Posterunku Policji w Chodczu . 
Przewodnicząca Rady poddała uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 15 

radnych, przeciw -0, wstrzymało – 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła iż uchwała Nr 
XXII/……/12 w sprawie   wyrażenia stanowiska wobec zamiaru likwidacji  Posterunku Policji 
w Chodczu została podjęta.. 

 
            Ad. 4.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Burmistrzowi Chodcza. 
Burmistrz Chodcza Kazimierz Sawiński przedłożył sprawozdanie z działalności między sesjami. 
Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca  Rady otworzyła dyskusję.   
Dyskusji w przedmiotowym temacie nie było. 
 

Ad.  5.   Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   
      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poprosiła przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej o 
przedłożenie sprawozdań z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący  Komisji Rady Miejskiej przedłożyli sprawozdania z odbytych posiedzeń jak 
niżej: 
Przewodnicząca rady udzieliła głosu Przewodniczącemu  Komisji Obywatelskiej i Ochrony 
Środowiska , ponieważ odbyło się wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady i radny 
Stempczyński przedstawił zagadnienia omawiane na wspólnym posiedzeniu. 
 
Radny Stempczyński powiedział iż przedstawi relacje  ze wspólnego posiedzenia komisji jakie 
tematy były analizowane, otóż: 



- w miesiącu sierpniu  podjęte działania z obroną pozostawienia posterunku policji, na 
Komisji Obywatelskiej podjęto działania, 
- odbyło się spotkanie Komisji z kierownictwem GS co do przejęcia obiektu za zadłużenie 
znaczne z przeznaczeniem na lokal dla policji, 
- sprawa kredytu konsolidacyjnego – zapoznanie się z tą propozycja , radni zaopiniowali 
negatywnie tą przedstawioną formę, z uwagi na to, że będzie miało to wszystko sens, jeżeli 
Burmistrz  wprowadzi program oszczędnościowy w poszczególnych dziedzinach, oraz to że 
nie ma szans na zwiększenie dochodów poprzez  zwiększenie dochodów z podatków, 
ponieważ sytuacja mieszkańców jest trudna, 
-  podział gminy na okręgi wyborcze , wynika to  wszystko ze zmiany przepisów ustawowych, 
okręgi są jednomandatowe,  miasto również jest podzielone na okręgi jednomandatowe, 
 
Jest to koncepcja jednomandatowa, Komisja zaopiniowała pozytywnie, były okręgi  podane 
do publicznej wiadomości na BIP Chodecz, aczkolwiek  są  głosy o likwidacji 
dwumandatowych okręgach, może nie każdemu odpowiadają nowo utworzone okręgi,   jest 
zaopiniowane pozytywnie, na dziś nie można nic nowego wnosić, aczkolwiek nie wszystkim 
ten podział będzie się podobał, 
- pozytywnie również zaopiniowano propozycję która była omawiana na posiedzeniu Komisji 
Rolnej, aby dzierżawy działek gruntowych przedłużyć , Komisja  proponowała na kolejne 10 
lat, tak aby nie kierować tych działek do sprzedaży, z uwagi na to że obecni dzierżawcy  
ponieśli duże nakłady na obróbkę tych działek, a przy ich sprzedaży nie mają prawa 
pierwokupu, w przetargu to jest nieograniczony, 
- zaopiniowano pozytywnie projekty uchwał z propozycjami Komisji Rolnej , zajęcie pasa 
drogowego, oraz usuwanie azbestu na terenie miasta i gminy Chodecz , 
- Komisje zaopiniowały pozytywnie również wniosek Państwa Lange w sprawie ustawienia 
znaku zakaz zatrzymywania się w ulicy Przejazd, gdyż ulica ta stanowi zejście do jeziora, ulica 
ta jest wąska i trudna do przejazdu, ponadto likwidacja znaku stop przy ulicy Warszawskiej 
na wysokości stadionu i Biedronki, 
- omawiano sprawę świetlicy w Woli Adamowej, uporządkowanie spraw własności działek 
gruntowych na których posadowione są budynki po byłej wadze buraczanej, należy tą 
sprawę uregulować tak aby można było cokolwiek działać i robić na tych gruntach, 
- Komisje wnioskowały o przedłożenie zużycia w kilowatach energii  elektrycznej przy 
włączaniu i wyłączaniu oświetlenia, jakie to stanowi oszczędności, 
 
Radna Grażyna Wilińska Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu 
przekazała iż Komisja odbyła jedno posiedzenie między sesjami. Były omawiane sprawy z 
dożynkami. Trudno cokolwiek powiedzieć, że Komisja omawiała, nam przedstawiono jak 
będą wyglądały dożynki, właściwie niewiele jako radni mogli wnieść swoje uwagi, ponieważ 
było powiedziane, „tak będzie  nie ma dyskusji”. Radni chcieli zorganizować dożynki w innym 
miejscu i w tym względzie nie było dyskusji. Radni wysłuchali propozycji pracownika Miasta i 
Gminy. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała iż zostały przedstawione sprawozdania ze 
wszystkich posiedzeń Komisji, poprosiła Burmistrza o ustosunkowanie się  i udzielenie 
wyjaśnień. 
Burmistrz Chodcza udzielił odpowiedzi na wnioski z posiedzeń poszczególnych Komisji Rady 
Miejskiej. Treść wniosków i odpowiedzi stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusja – radni nie wnieśli dyskusji co do powyższego punktu. 



 
Ad.6.  Uchwała w sprawie okręgów wyborczych.  

 Informację  w przedmiotowej sprawie  przedłożył  Sekretarz Miasta i Gminy Chodecz P. 
Benedykt Nowakowski. 
Sekretarz powiedział, iż ustawa z dnia 5 stycznia 2011r. Kodeks Wyborczy weszła w życie z 
dniem 1 sierpnia 2011r.  wprowadziła w art. 418 par. 1 zasadę że w okręgu wyborczym 
tworzonym dla wyborów rady w gminach nie będących na prawach powiatu wybiera się 
jednego radnego. Jest to regulacja odmienna niż dotychczasowa, niż dotychczasowa 
ordynacja. Kodeks wyborczy zobowiązuje wszystkie rady gmin do dokonania podziału gmin 
na okręgi wyborcze oraz do rady gminy w okresie 15 miesięcy od dnia wejścia w życie 
powyższej ustawy tzn. do 1.11.2012r.  Przy tworzeniu okręgów uwzględnia się stan liczby 
mieszkańców na koniec kwartału poprzedzającego. Na dzień 30 września 2012r. liczba 
mieszkańców Miasta i Gminy Chodecz wynosiła 6291 osób. W gminach do 20 tys. 
mieszkańców jest wybieranych 15 radnych.  Z ustawy wynika, że do Rady Miejskiej w Chodczu 
będzie wybieranych 15 radnych. Czyli taka sama ilość jak obecnie. Projekt uchwały w sprawie 
okręgów wyborczych został opracowany zgodnie z zasadami opracowywania okręgów 
wyborczych wynikających z art. 417 – 419 kodeksu wyborczego. Tzn. w jednym okręgu 
wyborczym będzie wybierany 1 radny. Norma radnych w okręgu to norma przedstawicielstwa 
stanowiąca naczelną zasadę równości wyborów. Norma przedstawicielstwa dla naszej Gminy 
wynosi 419 osób. Okręgiem wyborczym będzie jednostka pomocnicza Gminy tj. sołectwo. 
Jednostki pomocnicze łączono dla utworzenia jednego okręgu. Wykaz jednostek 
pomocniczych z liczbą mieszkańców stanowią załącznik do uchwały. Powyższe dane stanowią 
załączniki do niniejszej uchwały. 
Powyższy projekt uchwały wraz z załącznikami był wprowadzony do BIP Chodecz jak również 
wywieszone na tablicy ogłoszeń. Ponadto projekt uchwały uzyskał akceptacje Komisji Rady 
jak też  Biura Wyborczego we Włocławku. Jeżeli chodzi o załącznik do uchwały to na terenie 
miasta Chodcza wybieranych  byłoby 5 radnych, pozostałe okręgi stanowią jednostki 
pomocnicze  same w sobie bądź połączone. Radni Miasta i Gminy otrzymali  wszystkie 
szczegółowe i niezbędne załączniki  do projektu uchwały z których jasno wynikają dane.  
Opinia Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska pozytywna , jednakże nie wszyscy będą z 
tego podziału na okręgi zadowoleni, lecz nie wszystkich można zadowolić. 
Dyskusja : 
Radny Szałański Jerzy powiedział iż nie rozumie i nie będzie rozumiał, dlaczego wyszło tak ,że  
Mstowo od początku było połączone z sołectwem Strzyżki, a obecnie jest rozłączone, 
dlaczego tak zostało zrobione. To sołectwo tworzy od dawna wspólnotę. Dlaczego Strzygi ze 
Strzyżkami i ten współczynnik jest tak mocno wygórowany to jest jedno wyjątkowe 
połączenie. Zapytał się dlaczego tak zostało to zrobione, połączone. Mstowo ze Strzyżkami 
współczynnik 0,850. Zostało rozbite i połączone Mstowo ze Zbijewem. Jak można rozbijać 
najbliższą wieś ze Strzyżkami jaką jest Mstowo. Dawniej ze sołectwa Strzyżki odebrano wieś 
Hutę Chodecką i przyłączono do ul. Al. Zwycięstw. Wówczas też Pan Sekretarz to 
opracowywał. Jak można tak postępować. Po co wygórować  Strzyżki ze Strzygami na 112. 
Poprosił Sekretarza o wytłumaczenie tych działań, co to miało za sens. W przeciwnym razie 
jeżeli nie zostanie wytłumaczone będzie sprawa dalej poruszona. Radny złożył wniosek 
formalny o wprowadzenie poprawki do projektu uchwały. Dlaczego rozbito te dwa sołectwa 
Mstowo i Strzyżki skoro mają tyle wspólnego. Jeszcze nigdy nie było rozgraniczone Mstowo ze 
Strzyżkami i ta liczba wystarczyła na współczynnik. Zgłosił wniosek formalny , aby sołectwo 
Mstowo i Strzyżki pozostały w jednym okręgu. 



 
Radny Stempczyński Jerzy powiedział ,iż Komisja sprawę tą zaopiniowała z bólem serca , 
Komisji też się to nie podobało . Jest wymóg ustawowy czasowy w którym należy przyjąć 
uchwałę . W Chodczu np. też zabrane są ustawowo wiele możliwości bo z całego miasta byli 
wybierani radni, obecnie po zmianie ustawy miasto też jest podzielone na okręgi. Próbowano 
inaczej połączyć , ale nie było innych możliwości. 
 
Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Sekretarzowi, który powiedział iż próbował radnym 
wyjaśnić , że zmieniły się przepisy ustawowe związane z wyborami , gdzie art. 418 i 419 
określił w jaki sposób należy opracować podział miasta i gminy na okręgi wyborcze. 
Przymierzał się do wersji połączenia Strzygi-Zbijewo. Wówczas  współczynnik wyniósłby 0,8 i 
0,6 , to jest 1,4 współczynnik normy przedstawicielstwa. Najwyższy współczynnik 
przedstawicielstwa mamy 1,22 to jest niższy i ta dostępność jest zachowana niż przy 1,4 
przedstawicielstwa. Uważa, że Państwowa Komisja Wyborcza nie przepuści tak zawyżoną 
normę przedstawicielstwa.  Przekazane zostały projekty uchwał na początku czerwca, 
zarówno Komisje jak i Urząd pracował nad tym tematem i lepszego układu nie można 
wypracować jak ten przedłożony. Na pewno jest możliwość odwołania się od tej uchwały 
Rady Miejskiej w ciągu 5 dni. I nie będzie tematu. Przepisy prawne regulują tą sytuację i to 
trzeba zachować i zgodnie z przepisami  prawnymi postępować. W tej chwili po połączeniu 
tych sołectw  Strzygi-  Strzyżki norma 1,22. Jest zachowane prawo w całości. Jest 
uzasadnienie do uchwały i z niej wszystko wynika.  
 
Radny Szałański Jerzy powiedział , po co robić ten cały bałagan, po co rozbijać dwa sołectwa 
Mstowo i Strzyżki które ponad 30 lat są wspólnie do wyborów. Dlaczego tak jest zrobione. 
Dlaczego było to rozbijać. Były sołectwa jednomandatowe. Nie rozbijać tego i nie robić 
rewolucji, walczy radny  dla społeczeństwa nie dla siebie o ten wspólny okręg. 
Poprosił o to aby nie była robiona rewolucja w tej uchwale. 
 
Sekretarz Miasta i Gminy  powiedział iż radnym nic nie wciska , poprosił aby takimi wyrazami 
się nie posługiwać.  W tym przypadku wiele  sołectw musiały by mieć po dwa mandaty, 
zostało opracowane zgodnie z obowiązującymi przepisami, dał szczegółowe  uzasadnienie i 
podziękował , nic więcej do dodania nie widział Sekretarz w tej sprawie. 
 
Radny Szałański Jerzy powiedział iż postępuje jak Łukaszenko. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, był zgłoszony wniosek przez radnego 
Szałańskiego Jerzego w sprawie pozostawienia na dotychczasowych warunkach mandatu 
Strzyżki – Mstowo.  
 
Stempczyński Jerzy powiedział, iż szanuje radnego Szałańskiego  i rozumie jego wniosek ale 
jeżeli wniosek ten przejdzie to wszystko leży co zostało do tej pory opracowane. Dalej nie 
mamy tematu a wybory trzeba będzie przeprowadzać. Gdy mieliśmy 18 radnych nie było 
problemu, pojawił się przy liczbie 15. Zmieniły się warunki i przepisy ustawy, inaczej podzielić 
się nie da, trzeba by było Sobiczewy oddać do Lubienia żeby jakoś to było. Jest ciężko zmienić 
to wszystko. 
 
Szałański Jerzy jaki ma sens zabrać Strzyżki od Mstowa i dać do Strzyg. 



 
Przewodnicząca rady Miejskiej poddała wniosek pod głosowanie – kto z radnych jest za  
pozostawieniem na dotychczasowych warunkach mandatu Strzyżki – Mstowo. 
 
Radna Wilińska Grażyna powiedziała, iż jest to zbyt poważna sprawa aby tak na gorąco 
zmieniać bez uprzedniego przeanalizowania. Jeżeli zagłosujemy za lub przeciw to będzie 
niekorzystnie dla innych więc trzeba to wszystko przemyśleć.  
 
Radna Kwiatkowska Ewa powiedziała, iż projekt tej uchwały i załączników był analizowany na 
wszystkich posiedzeniach Komisji stałych Rady i różne warianty były brane pod uwagę,  
uważa że ten przedłożony jest najbardziej optymalny. Co teraz  płakać nad rozlanym mlekiem. 
Wszyscy mają pretensje i ja również , ponieważ miasto skorzystało, bo dostało jeden mandat 
a gmina straciła i wszystkich się nie zadowoli. A omawiane było wnikliwie i pozytywnie 
opiniowane. 
Za – 1 radny, przeciw – 12, wstrzymało – 2 radnych.  Wniosek radnego Szałańskiego został 
wycofany. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  przeszła do następnego  punktu tj.  odczytanie projektu 
uchwały przez  Wiceprzewodniczącą Panią  Grażynę Wilińską. 
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała projekt uchwał.  
Przewodnicząca Rady poddała   uchwałę pod głosowanie, za głosowało – 12 radnych, 
przeciw- 1 radny, wstrzymało się – 2 radnych. 
Uchwała Nr XXII/114/12 w sprawie okręgów wyborczych została podjęta 12 głosami za i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad.7.  Uchwała w sprawie  przyjęcia Programu Usuwania Azbestu i Wyrobów   
Zawierających  Azbest dla Miasta i Gminy Chodecz na lata 2012 - 2032 . 
Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu Panu Eugeniuszowi Nowakowskiemu w 
sprawie przedłożenia powyższego tematu. 

Nowakowski Eugeniusz  pracownik Urzędu Miasta i Gminy przedłożył Program 
Usuwania Azbestu i Wyrobów   Zawierających  Azbest dla Miasta i Gminy Chodecz na lata 
2012 - 2032  jest konsekwencją działań Rządu na terenie całego kraju , całość  dokumentów 
została przekazana Przewodniczącej Radzie, oraz  znajduje się do wglądu w pokoju nr 13 
Urzędu dla zainteresowanych. Uchwalenie niniejszego dokumentu pozwoli mieszkańcom 
Gminy i Miasta  pozyskać dostęp do dofinansowania na demontaż płyt zawierających azbest z 
dachów posesji. Wcześniej były zgłaszane wnioski. W tym roku są zainteresowania 
mieszkańców dotacją na demontaż i utylizacje. I to jest możliwość uzyskania środków z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej do 1000 zł  za 1 tonę 
wyrobów zawierających azbest. Jeżeli występują pytania to zostaną udzielone odpowiedzi. 
Przewodniczący   Komisji Rolnej przedłożył opinię w przedmiotowej sprawie, wskazując iż jest 
pozytywna. 
Ponadto zwrócił się z zapytaniem do P. Nowakowskiego ile kosztuje demontaż 1 ton azbestu i 
utylizacja jej. 
P. Nowakowski odp. Iż różnie się to kształtuje i zależy to od kosztów transportu, ponieważ 
odległość tu ma  znaczący wpływ. Jeżeli w Piotrkowie Kujawski zostanie uruchomione 
składowisko odpadów zawierających azbest  bądź w Lubaniu to będzie odległość w granicach 
40 km to zmniejszy koszty to zmniejszy się do 700-800 zł za 1 tonę. Obecnie funkcjonujące 
składowisko w Pruszczu Gdańskim praktycznie te 1000 zł na tonę wykorzystuje. Praktycznie 



wystarcza   kwota  1000 zł. na  demontaż, transport  i utylizację. Przyjmuje się że jedna płyta 
eternitu szacunkowo wynosi od 11 do 16 kg. Liczy się 1m2 materiału zawierającego azbest. 
Przyjmuje się średnią wagę 1 płyty – 14 kg.  
Inwentaryzacja która została wykonana szacunkowa została wykonana ponieważ niema 
możliwości bez niej i programu składania wniosków o kredyty do BOŚ. W większości na 
naszym terenie są to płyty eternitowe, to sama wymiana tych płyt wymaga zgłoszenia w 
Starostwie Powiatowym. Jeśli ktoś jest zainteresowany to jest normalna  procedura uzyskania 
pozwolenia na budowę. 
Dyskusja- brak. 

Wiceprzewodnicząca rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 
Programu Usuwania Azbestu i Wyrobów   Zawierających  Azbest dla Miasta i Gminy Chodecz 
na lata 2012 - 2032 . 
Za podjęciem uchwały głosowało – 15 radnych, przeciw – 0, wstrzymujących – 0.  
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że uchwała Nr XXII/115/12 została przyjęta 15 głosami za i 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

Ad.8.   Uchwała w sprawie ustalenia dla dróg gminnych wysokości stawek opłat za 
zajęcie 1m2   pasa drogowego w Mieście i Gminie Chodecz. 
Informację w przedmiotowej sprawie przedłożył Pan Eugeniusz Nowakowski, powiedział iż  
zostało wprowadzone przez inwestorów dróg  wysokość stawek opłat nie związanych z 
budową, remontem tych dróg  za zajęcie 1m2 pasa drogowego dla dróg których są 
zarządcami i tak  dla  będących w Zarządach Gmin za zajęcie pasa drogowego na cele nie 
związane   z jej funkcjonowaniem. Były przedstawione propozycje kwot na posiedzeniu 
Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej i padła jednoznacznie propozycja aby przyjąć 
stawki 80% dopuszczanej przez ustawodawcę które zostały przedstawione do projektu 
uchwały. Ustawodawca nie przewiduje możliwości zwolnienia kogokolwiek z tych opłat, 
jedynie taką możliwość ma Organ Gminy  ma możliwość indywidualną na wniosek kierownika 
Zakładu Gospodarki Komunalnej. Do 50% szerokości tj. kwota 4 zł, powyżej 50% kwota 8 zł na 
czas wykonywania robót. A za 1m2 powierzchni urządzeń które znajdują się w pasie 
drogowym kwota 160 zł. 
Opinię Komisji Rady przedłożył Pan Wiesław Feliniak i przedłożył również propozycje 
kwotowe. Opinia jest pozytywna. 
Dyskusja – brak. 
Wiceprzewodnicząca Rady P. Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w powyższej 
sprawie. Po odczytaniu uchwały Przewodnicząca poddała pod głosowanie. Za głosowało  
15 radnych, przeciw - 0, wstrzymało - 0. 
Uchwała Nr XXII/116/12 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 

Ad. 9. Uchwała w sprawie  stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
P. Przewodnicząca Rady  Miejskiej przedłożyła  pisma i informacje w przedmiotowej sprawie  
które przedstawiają się następująco: 
-   pismo od Wojewody z dnia 21.05.2012r. 
-   pismo od Wojewody nakazujące przekazanie niezbędnych dokumentów w sprawie    
    radnego Jerzego Szałańskiego, 
-   odpowiedź na powyższe pismo od Rady Miejskiej, 
-  pismo od Wojewody z dnia 29.08.2012r. z powodu naruszenia art. 24f ustawy o   



    samorządzie gminnym, 
Nadto Przewodnicząca przypomniała iż przedmiotowa sprawa trwa już od roku, było pismo 
przesłane do Rady  z dnia 14.04.2011r. przez P. Tomasza Lewandowskiego że został naruszony 
art. 24f  ustawy o samorządzie gminnym przez radnego Szałańskiego . Na tej podstawie 
pracowała Komisja Doraźna oraz Komisja  Rewizyjna . Protokoły jak niżej: 
- protokół Komisji Rewizyjnej w sprawie radnego Szałańskiego Jerzego w sprawie 
przestrzegania przepisu art. 24f ustawy o samorządzie gminnym. 
Po odczytaniu powyższych pism i protokołów  wyjaśnień udzielił radny Jerzy Szałański. 
Radny Jerzy Szałański powiedział, sprawa ta była wyjaśniana kilkakrotnie i kilkakrotnie 
przedkładana. Jeżeli chodzi o grupę radnych która napisała pismo to jest fałszerstwo. Grunty 
użytkuje w granicach o,62 ha. Napisał pismo Pan Lewandowski Tomasz. Działkę tę 
doprowadził do pełnej kultury, co kosztowało pracy. Pan Lewandowski jedną działkę sobie 
przywłaszczył - staw , który jest sołecki. Działkę którą  dzierżawię jest doprowadzona do 
właściwej kultury uprawowej więc następną chciałby  sobie przywłaszczyć. Uważa, że nie ma 
się czego wstydzić, ma zasługi dla działalności, nie wstydzi się za ciężką  pracę. Wytyczyć 
grunty pod drogę nie miał kto przez 10 lat wytyczyć. Pozostawił radnym  decyzję do ich 
decyzji. Wskazał iż też pisał do Wojewody. Radny  chciał opuścić  moment głosowania, 
jednakże radni wskazali aby pozostał na miejscu. 
Dyskusja: 
Radny Stempczyński Jerzy z jednej strony mamy taką sytuację  że są  przepisy, które nakazują 
przestrzeganie prawa, z drugiej radny zagospodarował działkę , nic nie ukradł,  zamieszczał w 
oświadczeniach majątkowych że dzierżawi grunty od Gminy. Przepisy trzeba  przestrzegać, ale 
również są dziwne orzeczenia Sądów Administracyjnych jak i WSA w tych kwestiach. 
Działalność rolna była regulowana konstytucyjnie natomiast obecnie jest to działalność 
gospodarcza. Poza tym nikt z radnych nie pisał pisma do Wojewody. Sytuacja jest trochę 
dziwna w tym wszystkim, poza tym różne są zachowania władzy na szczeblach wyższych, a 
tutaj taka „pierdoła” rozlega się tak głośno. 
Dyskusja zamknięta. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w  sprawie  
stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała uchwałę pod głosowanie. Za głosowało – 0, przeciw 
– 14 radnych, wstrzymał – 0. Radny Szałański Jerzy nie brał udziału w głosowaniu. 

Przewodnicząca stwierdziła że Uchwała sprawie  stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 
radnego nie została podjęta. 
   
Ad . 10. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  przekazała iż  dnia 10 kwietnia 2012 r. do Rady wpłynęło 
pismo Pani radnej Ewy Kwiatkowskiej iż rezygnuje z funkcji przewodniczącej Komisji 
Rewizyjnej z powodów osobistych. Do czasu podjęcia stosownych decyzji będzie wykonywała 
swoje obowiązki. Z dniem 24 kwietnia 2012r. wpłynęło następujące w nawiązaniu do pisma z 
dnia 06.04.2012r. a złożone w dniu 10.04.2012r.  wskazała iż swoje obowiązki 
Przewodniczącej będzie pełniła do dnia 1.07.2012r. Z powodu powyższego faktu zgodnie z 
artykułami 18a ustawy o samorządzie gminy i Statutu Miasta i Gminy opracowano projekt 
uchwały o odwołaniu Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. Ponadto Pani Mecenas wydała 
opinię co do procedury odwołania radnej z Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej. Treść opinii 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  



Przewodnicząca  Rady zwróciła się z zapytaniem do radnej P. Kwiatkowskiej Ewy , czy 
podtrzymuje nadal swoje stanowisko co do rezygnacji. 
Radna Ewa Kwiatkowska odpowiedziała iż podtrzymuje swoje stanowisko nadal. Na 
posiedzeniach była ta sprawa szeroko i wielokrotnie  omawiana  i podziękowała członkom 
Komisji Rewizyjnej za dotychczasową współpracę. 
 Dyskusja – brak. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie odwołania 
Przewodniczącej  Komisji Rewizyjnej. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała projekt uchwały pod głosowanie, poinformowała 
radnych iż są  zobowiązani do uszanowania decyzji  Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej   
P. Ewy Kwiatkowskiej zarówno ustawowe jak i statutowe obowiązki . 
Za głosowało – 13 radnych, przeciw -0, wstrzymujące – 2 radnych. 
Przewodnicząca  Rady stwierdziła, że  uchwała  Nr XXII/117/12 w sprawie odwołania 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej  została podjęta 13 głosami za. 
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej przekazała iż zgodnie z par. 78 ust. 2 statutu Miasta i Gminy 
Chodecz Rada powołuje Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej zgodnie z art. 18a ustawy o 
samorządzie gminy, Rada działa przez Komisję Rewizyjną. Poprosiła o zgłaszanie kandydatur. 
Radna Kwiatkowska Ewa zgłosiła radnego  Arkadiusza Kozy, kandydatura była omawiana na 
posiedzeniach . 
Radny Arkadiusz Koza wyraził zgodę na kandydowanie. 
Innych kandydatur nie było. 
Dyskusja – brak. 

Wiceprzewodnicząca Rady   Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie powołania 
Przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej. 

Przewodnicząca rady Miejskiej  poddała projekt uchwały pod głosowanie. Za 
podjęciem uchwały głosowało – 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało – 1 radny. 

Przewodnicząca stwierdziła iż uchwała Nr XXII/118/12 w sprawie powołania 
Przewodniczącego  Komisji Rewizyjnej została podjęta  i został radny Arkadiusz Koza , a 
uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Radny Stempczyński Jerzy w imieniu radnych podziękował Pani Ewie Kwiatkowskiej za kilka lat 
pracy , ciężkiej pracy w tej roli. 
Radny Szałański Jerzy podziękował również radnym za nie odwołanie jego osoby z funkcji 
radnego.  

 
 

Ad.  12.  Interpelacje i  zapytania radnych. 
 

Radna Ewa Kwiatkowska, powiedziała iż ma dwa zapytania do Pana Burmistrz, a mianowicie: 
-  podziękowała Paniom i Panom za pomoc w zakupie sprzętu na plac zabaw w Chodeczku, 
-  prośba o to aby z pieniędzy które pozostały z tego projektu przeznaczyć na ogrodzenie tego 
placu zabaw, będzie stanowiło wykończenie tego placu zabaw, a jednocześnie zostaną 
wykorzystane wszystkie środki, 
-  druga sprawa to składała wniosek o ustanowienie strefy zamieszkania w Chodeczku, 
pracownik Urzędu odpowiedział, że znaki są tylko kwestią  zamontowania ich. Dotychczas  
taka  strefa nie została ogłoszona a znaki zostały zakupione.  



 
Burmistrz Chodcza odpowiedział iż dzisiaj nie udzieli tej odpowiedzi, na następnych obradach 
sesji. 
 
Radna Twardowska Anna -  wskazała iż w sołectwie Mstowo jest świetlica i jest ona 
dewastowana i poprosiła aby nie dopuścić do tego żeby całkowicie została zrujnowana. 
Podobno nie ma jednego okna , drugie jest. Poprosiła o zainteresowanie się ta sprawą i 
podjęcie stosownych działań. 
 
Radna Grażyna Wilińska - zaniepokoiła radną wypowiedź, że Pan Burmistrz został wezwany 
do Prokuratury o to, że partycypuje w kosztach utrzymania miejscowego Posterunku Policji, 
że  Rada Miejska   dokłada jakieś pieniądze na  paliwo lub ogrzewanie. Zaniepokoiła ta 
sytuacja że Pan Burmistrz jest wzywany w tej sprawie do Prokuratury. 
 
Burmistrz  składałem wyjaśnienia, że ustawa mówi jasno co należy do świadczeń ze strony 
państwa na rzecz Policji a co należy do samorządu gminnego. Nie jest zapisane w ustawie aby 
Gmina utrzymywała Posterunek Policji. Tak wyglądała cała sprawa.  
 
Ad. 13.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 
Pan Janicki Józef  powiedział iż zadał pytania na sesji w marcu tj. 20 marca 2012r. i nie 
otrzymał do obecnej chwili odpowiedzi. 
 
Burmistrz odpowiedział iż sprawdzi jakie to były pytania. 
 
Pan Janicki Józef dalej zapytał się  w sprawie oszczędności energii w oświetleniu ulicznym 
jakie występują , ponieważ w sobotę i niedziele cały dzień  palą się światła przed Urzędem 
Miasta i Gminy . Następna sprawa to dlaczego się nie pamięta o rocznicach takich jak 1 
wrzesień,  oraz o grobach nieznanych żołnierzy. Nie ma na tych grobach żadnych kwiatów 
oraz nie są złożone wiązanki w rocznice. Są wiązanki wyciągnięte ze śmieci , obmyte i 
położone na grobach żołnierzy którzy walczyli o wolność. Czy tak jest w innych Gminach też? 
 
Burmistrz Chodcza odpowiedział iż odnośnie flag to jest ustawa na które święta i rocznice 
należy je wystawić. Nie jest to nasz wymysł, żebyśmy wywieszali kiedy chcemy.  Dzień 1 
września nie jest świętem , nie jest przyjęte  i nie mówi się o flagowaniu miasta. Stąd nie chce 
nadużywać flagowania obiektów i placów poza ustawą. 
 
Pani Rosiak Beata  zwróciła  się z zapytaniem dlaczego nie jest złożony wniosek o 
skomunalizowanie  obiektu i działki po byłym placu buraczanym w Woli Adamowej? Wydaje 
się że byłoby to z zyskiem dla Gminy ponieważ jest płacony podatek i czynsz. Dlaczego Pan 
Burmistrz zwleka z tą sprawą. Powiedziała iż była w Starostwie , rozmawiała  ze Starostą P. 
Zbigniewem Lewandowskim  w tej kwestii. Odpowiedziano, że Starostwo czeka za wnioskiem 
i poprze ten wniosek. Pani Rosiak z sołectwa nie ma takiej mocy aby wystąpiła o tą sprawę. 
Obiecywano społeczeństwu - mieszkańcom Woli Adamowej o dofinansowanie, przekazane 
zostały pisma , a odpowiedzi nie ma.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, iż została udzielona odpowiedź na ręce Pani 



Pawlak Marianny. 
 
Burmistrz Chodcza – to jest sprawa Rady Miejskiej, czy podejmie taka uchwałę o 
dofinansowaniu modernizacji obiektu w Woli Adamowej. 
 
Pani Pawlak Marianna zwróciła się z zapytaniem , czy będzie coś zrobione w kwestii świetlicy 
w Woli Adamowej. Ponieważ Pan Burmistrz mówi ,że to zależy od Rady, a Rada mówi że do 
powiedzenia ma P. Burmistrz. Pani Kwiatkowska i Pan Stempczyński zasugerowali, że można 
postawić kontener, nawet i społeczeństwo przystałoby na to. Wskazała iż wyposażenie 
świetlicy jest, poza tym są sponsorzy którzy nam pomogą i wyposażą w krzesła i stoły. 
Potrzebny jest tylko budynek. Wyposażenie w naczynia jest, tylko potrzebny jest budynek, 
może chociaż systemem gospodarczym to zrobić. Ale potrzebny jest nadzór techniczny, 
potrzebne jest od Gminy podłączenie prądu, ścieki itd. Udało się zrobić boisko i młodzież jest 
szczęśliwa.  Potrzebna jest pomoc od rady i Burmistrza.  Poprosiła Radę i Burmistrza o pomoc 
w tym temacie. 
 
Przewodnicząca Rady  poinformowała iż wystąpiła pismem do Marszałka Województwa w 
sprawie drogi wojewódzkiej nr 269 Szczerkowo-Kowal. Otrzymałam  odpowiedź na  pismo, 
które nie zadawalało . W związku z tym Przewodnicząca rady udała się osobiście do 
Marszałka porozmawiać w tej sprawie. Wicemarszałek P. Dariusz Kurzawa odpowiedział, na 
ile będzie możliwe będzie starał się coś pomóc. W sprawie drzew i poboczy postara się tą 
sprawę włączyć w przyszły budżet , kazał się przypominać  i interweniować. 
Pismo następne od Pana Mirosława Kacprzyka  - prosi o umorzenie  zaległego podatku, 
Przewodnicząca Rady odpowiedziała, iż Komisja Budżetu i Finansów nie jest władna zgodnie z 
Ordynacją podatkową do podejmowania decyzji w sprawie umorzeń. Taką decyzję może 
podjąć Pan Burmistrz  tj.  art. 13, par 1. pkt. 1.  
Ponad to odpowiedziała iż wpłynęły pisma z Woli Adamowej od KGW i Rady sołeckiej w 
sprawie świetlicy i zostały udzielone odpowiedzi wskazując iż Rada Miejska będzie się starała 
zawrzeć środki w przyszłorocznym budżecie wraz z pomocą Mieszkańców po uprzednim 
uregulowaniu przez Urząd  własności gruntów pod wyżej wymienioną zabudowę. 
Takie pismo zostało odpisane  i wysłane. 
 
Radny Szałański Jerzy w sprawie  Woli Adamowej to sołectwo i Soł. Mstowo to jest  w czasie 
oddalone . We Mstowie nie maja  się  gdzie  zebrać tak jak i w Woli Adamowej. Te dwa 
sołectwa są odizolowane od  świetlic. W przyszłym budżecie trzeba zapewnić środki na 
powstanie i modernizację świetlic. KGW  stara się prężnie działać tylko nie ma gdzie.  
 
Pani Pawlak Marianna działamy na różne święta, tj. na dożynki i inne okoliczności. Starają się 
wszędzie uczestniczyć w wielu różnych sprawach. 
 
Pan Burmistrz odpowiedział, że budynek Urzędu się wali, leci woda do biur, przecieka dach i 
nie można robić remontu , brak jest środków finansowych. Burmistrz rozumie to, ale obecnie 
jest trudno i nie daje rady, bo nie ma środków finansowych. 
 
Przewodnicząca rady Miejskiej powiedziała iż będzie na sesji Pan Dzwonkowski i odpowie na 
te tematy nurtujące z oświetleniem. 
 



Biernacki Henryk powiedział iż było na Komisji Rolnej o włączaniu i wyłączaniu światła. Rano 
nie jest  włączane . 
 
Pani Rosiak Beata  kto z radnych jest tak bardzo przeciwny  modernizacji świetlicy w Woli 
Adamowej. 
 
Pan Stempczyński odpowiedział, że radni mówią  o tym że Wola Adamowa byłaby możliwa do 
realizacji w przyszłym roku budżetowym, ale  cokolwiek chcąc coś zrobić to grunt musi być 
Gminy. 
 
Radny Koza Arkadiusz powiedział, iż widział się z P. Bontalem w Geodezji i przekazywałem 
sprawę Woli Adamowej. Rozmawiał z Panią która zajmuje się Majątkiem Skarbu Państwa , 
wszystko jest pięknie i ładnie, Starosta mówi ładnie, ale Wojewoda nie wyraża zgody.  
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się aby wystąpić na piśmie w tej sprawie do Wojewody. Będzie 
czuwała nad tą sprawą. 
 
Radna Wilińska Grażyna powiedziała iż zauważyła takie przepychanki, Burmistrz mówi coś na 
radnych, radni na  Burmistrza. Wskazała  iż wszyscy są w jednej drużynie i należy  wspólnie 
ustalić co możemy jak możemy. Ale Urząd musi wspólnie pomagać. Te wszystkie sprawy są na 
tzw. słowo. A to wszystko musi być na piśmie. Wy musicie mieć poparte, że wysłaliście, że 
ktoś przekazywał. Bo później tak wychodzi że My to jest Urząd chce działać, ale Rada nie. I to 
się wszystko rozmywa. Naprawdę trzeba ludziom pomóc ale to wszystko na piśmie podać. Już 
wcześniej mówiliśmy że to  nie Burmistrz pisze tylko są ludzie od tego. Trzeba jakoś przykazać 
tym ludziom, poprosić  to już najlepiej Pan Burmistrz wie co zrobić. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała , iż Pan Burmistrz wystąpi na piśmie do 
Wojewody w sprawie przejęcia gruntów w Woli Adamowej jak również do Starosty 
Powiatowego. 
 
Sołtys Jóźwiak Zdzisław powiedział, iż nie spodziewa się wcześniej Sali na rok wyborczy tj. na 
przyszłe wybory. 
 
Dyskusja zamknięta.  
Ad.14.  Przewodnicząca Rady zamykam dzisiejsze obrady sesji Rady Miejskiej w Chodczu. 
 

Przewodniczący  
Rady Miejskiej 

 
Danuta Warszawska. 

 
 
 
 


